
Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych w dniu 22 listopada 2023 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej, ul. Lilpopa 18 

 
 
 
Obecni członkowie Komisji: 
- Magdalena Eckhoff – Przewodnicząca Komisji 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Anna Olejniczak-Siara 
- Karolina Likhtarovich 
- Jacek Matłacz 
- Małgorzata Janus 
- Wojciech Sancewicz 
- Edyta Barucka 
oraz 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Żaczkiewicz 
Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Iwona 
Zalewska 
 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. ustanowienia pomników przyrody, 
b. przyjęcia „Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 2024 z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”, 
c. ustanowienia w Mieście Podkowa Leśna wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w 
szkole i w domu" na lata 2024-2028, 
d. podwyższenia kryterium dochodowego dla osób, dzieci i uczniów objętych wieloletnim 
rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz zasad zwrotu 
tych wydatków. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1) 

Przewodnicząca rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.08, przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych  8 członków Komisji: Magdalena Eckhoff, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Anna Olejniczak-Siara, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Janus, Jacek 
Matłacz, Wojciech Sancewicz, Edyta Barucka) oraz stwierdziła kworum.  

Ad. 2) 

Radna Edyta Barucka zgłosiła poprawki do protokołu.  
 



Przewodnicząca zarządziła przegłosowanie projektu protokołu wraz ze zmianami ze 
wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 6 
listopada 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 7 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu, protokół wraz ze 
zmianami został przyjęty. 
 
Ad. 3) 

a) 

Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że Urząd zawnioskował o ustanowienie 26 
drzew wybranych przez Radnych pomnikami przyrody, lecz kryteria spełnia jedynie 11 drzew. 
Ustanowienie pomników zostało uzgodnione z organami zewnętrznymi, m.in. z 
Nadleśnictwem Chojnów.  

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „ustanowienia pomników przyrody”. 
Wyniki głosowania: 8 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

b) 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że regulamin na kolejny rok musi być 
uchwalone do końca listopada. Zaproponowany projekt regulaminu nie różni się od tego 
obowiązującego w tym roku. Program rozliczany jest pod koniec maja. Uchwała podlegała 
konsultacjom społecznym, jak również została wysłana informacja emailem do podmiotów 
biorących udział w programach, lecz nie wpłynęły żadne uwagi.  

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „przyjęcia „Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 2024 z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”” 
Wyniki głosowania: 8 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

c) 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że uchwała jest propozycją kontynuowania 
obecnie obowiązującego programu przez kolejne 5 lat. Jest to program skierowany do dzieci, 
młodzieży, dorosłych, osób starszych, osób niepełnosprawnych i wszystkich tych, którzy nie są 
w stanie sami sobie przygotować posiłku. W celu realizacji programu Ośrodek Pomocy 
Społecznej zawiera porozumienia z jednostkami oświatowymi zarówno w gminie jak i poza 
nią. Dyrektorzy placówek mogą skorzystać w wyjątkowych sytuacjach z szybkiego dożywiania 
w postaci ciepłego posiłku bez uzyskiwania zgody OPS. Realizacja programu jest 
weryfikowana kwartalnie, a sprawozdanie wykonuje się raz w roku. Stawki żywieniowe są 
różnej wysokości i każdorazowo są określone w porozumieniach z placówkami. Obecnie 
programem objętym jest 30 osób.  
 



Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska zapytała czy dzieci z Ośrodka dla Cudzoziemców Dębak 
również mogą skorzystać z programu. Dzieci nie są w stanie zjeść obiadu w Ośrodku Dębak, a 
ich rodziców nie stać by wykupić obiady w szkole. Podczas gdy inne dzieci w 
szkole/przedszkolu jedzą obiad to one jedzą jedynie biszkopty.  
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że OPS nie może świadczyć pomocy 
finansowej dla osób umieszczonych w Dębaku, ponieważ nie podlegają one pod pomoc 
gminy.  
 
Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska zapytała czy osoba posiadająca status UKR może korzystać z 
pomocy żywieniowej. 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że takie osoby mogą skorzystać z programu. 
 
Przewodnicząca zaproponowała sfinansowanie obiadów dla dzieci z Dębaka ze środków 
zebranych przez Radę Rodziców.  
 
Radna Karolina Likhtarovich powiedziała, że należy znaleźć odpowiednie 
fundacje/organizacje, które mogłyby wystąpić o dofinansowanie do posiłków dla dzieci z 
Dębaka. Należy dowiedzieć się w jaki sposób można pomóc tym dzieciom wykorzystując 
ogólnopolskie akcje takie jak „Podziel się posiłkiem”. Fundacja LUMEN została powołana po 
wybuchu wojny na Ukrainie i zajmuje się pomocom uchodźcom wojennym. Należy sprawdzić 
czy wedle swojego statutu fundacja ta może zajmować się pomocą w postaci zapewnienia 
posiłków dla dzieci z Dębaka.  
 
Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że zorientuje się ile dzieci z Dębaka potrzebuje 
zapewnienia obiadów i co jest w statucie Fundacji LUMEN. 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „ustanowienia w Mieście Podkowa Leśna wieloletniego programu osłonowego 
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028” 
Wyniki głosowania: 8 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

d) 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że uchwała dotyczy podniesienia kryterium 
dochodowego w celu umożliwienia skorzystania z programu większej ilości osób. Obecnie 
obowiązują kryteria dochodowe w wysokości 776 zł dla osoby samotnie gospodarującej i 600 
zł dla osoby w rodzinie. Proponowane jest podniesienie kryterium do 1.552 zł dla osoby 
samotnie gospodarującej i 1.200 zł dla osoby w rodzinie. Podwyższenie stawek jest 
podyktowane obecną inflacją. Z programu korzysta 30 osób.  

Przewodnicząca zapytała jaki jest roczny koszt programu. 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że środki przeznaczone na ten cel to 48.400 zł 
w skali roku, z czego 19.360 zł jest z budżetu gminy, a reszta środków pochodzi z dotacji.  
 
Radna Anna Olejniczak-Siara zapytała jakie kryteria powinna spełnić starsza samotna osoba, 
która chciałaby skorzystać z usług opiekuńczych. 



Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że wystarczy zadzwonić do Ośrodka i wtedy 
pracownik OPS udaje się na rozeznanie do miejsca zamieszkania osoby potrzebującej w celu 
przeprowadzenia wywiadu środowiskowego. Osoby, które są samotne mogą skorzystać z 
usługi wolontariatu towarzyszącego. Ośrodek w ramach współpracy z fundacją może 
zapewnić osobom potrzebującym wolontariusza towarzyszącego. Jeśli osoba przewyższa 
kryterium dochodowe to usługi te są odpłatne i średnio kosztują 4,5-5 zł za godzinę.  
 
Radna Edyta Barucka zapytała czym jest wolontariat towarzyszący. 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że wolontariuszami towarzyszącymi są osoby 
dorosłe, zweryfikowane przez fundację i godne zaufania. Z usług wolontariusza 
towarzyszącego korzysta obecnie 1 osoba. Wolontariusz ten może poczytać, pójść na spacer, 
pojechać na wystawę, przejść się do teatru, porozmawiać i przebywać z osobą potrzebującą 
kontaktu.  
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „podwyższenia kryterium dochodowego dla osób, dzieci i uczniów objętych 
wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz 
zasad zwrotu tych wydatków” 
Wyniki głosowania: 8 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4) 

Radny Wojciech Sancewicz powiedział, że na jutrzejszej Sesji Rady Miasta chciałby poruszyć 
temat przygotowania gminy do odśnieżania. 
 
Radna Karolina Likhtarovich poprosiła o ustawienie kosza na śmieci przy bankomacie obok 
peronu WKD Podkowa Leśna Główna. 
 
Ad. 5) 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 19.53. 

 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

        Spraw Społecznych  
/-/ 

Magdalena Eckhoff 

 


